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Oœwiadczenie skierowane do ministra kultury i dziedzictwa narodowego Bogdana Zdrojewskiego

Szanowny Panie Ministrze!
Zwracam siê do Pana Ministra g³êboko zaniepokojony trudn¹ sytuacj¹, w jakiej znalaz³ siê powiat

w³odawski, który stanowi organ prowadz¹cy dla Muzeum Obozu Zag³ady w Sobiborze (bêd¹cego fili¹
Muzeum Pojezierza £êczyñsko-W³odawskiego). W zwi¹zku z zaistnia³ym opóŸnieniem w realizacji planu
przejêcia tej placówki przez Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego oraz trudnoœciami w pozy-
skaniu dodatkowych zewnêtrznych œrodków na jej prowadzenie, Starostwo Powiatowe we W³odawie
mo¿e byæ zmuszone do ograniczenia dzia³alnoœci muzeum, w tym tak¿e do redukcji kadrowych, a nawet
do zmniejszenia kosztów utrzymania i ochrony obiektów muzealnych. Mo¿e to doprowadziæ do niepowe-
towanych strat w substancji kulturalnej, chronionej przez dzia³anie tej jak¿e potrzebnej jednostki.

Nale¿y podkreœliæ, ¿e Muzeum Obozu Zag³ady w Sobiborze jest placówk¹ ze wszech miar nowoczes-
n¹, a jednoczeœnie stanowi wa¿ny punkt na mapie pamiêci o tragedii Holocaustu.

Nie trzeba te¿ chyba dodawaæ, ¿e dawne miejsca zag³ady s¹ w wiêkszoœci pañstwowymi jednostkami
kultury i przejœcie Sobiboru pod zarz¹d ministerstwa stanowiæ mia³o jedynie naprawienie b³êdu syste-
mowego, jaki uczyniono niegdyœ, podporz¹dkowuj¹c jednostkê samorz¹dowi powiatu w ramach Muze-
um Pojezierza £êczyñsko-W³odawskiego. Wobec zaistnienia powa¿nej luki bud¿etowej wynikaj¹cej
z opóŸnienia zaproponowanego przez stronê rz¹dow¹ uwa¿am (wypowiadaj¹c siê, jak s¹dzê, w tym za-
kresie zgodnie z oczekiwaniami spo³ecznoœci lokalnej), ¿e konieczne by³oby choæby czasowe wspó³finan-
sowanie placówki przez ministerstwo kwot¹ rzêdu 300 tysiêcy z³. Jest to kwota niezbêdna dla
zapewnienia ci¹g³oœci dzia³ania muzeum do koñca bie¿¹cego roku. Gdyby bowiem dosz³o do zamkniê-
cia, nawet czasowego, tej jednostki, by³by to wstyd i kompromitacja na skalê nie tylko ogólnopolsk¹.

W zwi¹zku z powy¿szym zwracam siê do Pana Ministra o zajêcie siê tym problemem w trybie pilnym
i nadzwyczajnym.

Lucjan Cichosz




